

Title (en)

Cooling of lump or granular products.

Title (de)

Kühlung stückigen oder körnigen Gutes.

Title (fr)

Refroidissement de produits en morceaux ou granulaires.

Publication

EP 0611928 A1 19940824 (DE)

Application

EP 94101996 A 19940209

Priority

DE 4304675 A 19930216

Abstract (en)

According to the invention, lumpy or granular material (1) is cooled by introducing the material (1) continuously into a tube (2), cooling it in at least part of this tube (2) by means of a low-boiling liquefied gas (3) and extracting it at the outlet orifice (6) of the tube (2). The tube (2) can be partially filled with the liquefied gas (3). The transport of the material (1) through the tube (2) can be assisted by a press ram (7). An inert gas, such as nitrogen, is suitable as a low-boiling liquefied gas (3). The process can do away completely with conveying means which, in previous processes, introduced frozen ice and heat into the cooling device. <IMAGE>

Abstract (de)

Gemäß Erfindung wird stückiges oder körniges Gut (1) dadurch gekühlt, daß das Gut (1) kontinuierlich in ein Rohr (2) gefüllt, in wenigstens einem Teil dieses Rohres (2) mit Hilfe eines tiefstiedenden verflüssigten Gases (3) gekühlt und an der Auslaßöffnung (6) des Rohres (2) entnommen wird. Das Rohr (2) kann dabei zum Teil mit dem verflüssigten Gas (3) gefüllt sein. Der Transport des Gutes (1) durch das Rohr (2) kann durch einen Preßstempel (7) unterstützt werden. Als tiefstiedendes verflüssigtes Gas (3) ist ein Inertgas wie Stickstoff geeignet. Das Verfahren kann auf Fördermittel, die bei bisherigen Verfahren angefrorenes Eis und Wärme in die Kühlvorrichtung einbrachten, vollständig verzichten. <IMAGE>

IPC 1-7

F25D 3/11

IPC 8 full level

F25D 3/10 (2006.01); **F25D 3/11** (2006.01)

CPC (source: EP)

F25D 3/11 (2013.01)

Citation (search report)

- [XY] US 2552029 A 19510508 - BLUDEAU ROBERT E, et al
- [Y] EP 0501495 A1 19920902 - LINDE AG [DE] & DE 4106599 A1 19920903 - LINDE AG [DE]
- [A] US 2525261 A 19501010 - HENDERSON JAMES P
- [A] US 2534334 A 19501219 - AHLSTRAND PHILLIP M
- [A] US 2487821 A 19491115 - MCCANDLESS EDWARD L, et al
- [A] CH 562056 A5 19750530 - LINDE AG

Cited by

DE10132072C1; EP0667500A1; US5522237A; US7003965B2; WO03004954A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT PT

DOCDB simple family (publication)

DE 4304675 A1 19940818; CN 1095156 A 19941116; CZ 268593 A3 19940817; EP 0611928 A1 19940824

DOCDB simple family (application)

DE 4304675 A 19930216; CN 94101148 A 19940127; CZ 268593 A 19931208; EP 94101996 A 19940209